
 

 
ZAPISNIK SA SASTANKA 

Klasa: 023-01/18-01/11 
Urbroj: 2163/1-06/4-18-11 
Pula, 23.11.2018. 

Savjet za zdravlje Istarske županije Od: 21.11.2018.  Br. stranica: 3 

 

 

  1 

 
Zajednički sastanak Savjeta za zdravlje IŽ i Savjeta za socijalnu skrb IŽ održan je 21. studenog 2018. s 
početkom u 12 sati u prostorima Istarske razvojne agencije - IDA d.o.o., Mletačka 12/IV 52100 Pula. 
 
Prisutni- Savjet za zdravlje: Sandra Ćakić Kuhar, Marino Derossi, Ingrid Živić, Anita Križan, Ante Ivančić, 
Aleksandar Stojanović, Ivanka Živković, Srđan Jerković 
Odsutni: Siniša Žulić, Emil Daus, Loredana Labinac Peteh, Romanita Rojnić, Irena Hrstić, Marinko Rade 
 
Prisutni- Savjet za socijalnu skrb: Sandra Ćakić Kuhar, Irena Peruško, Zdenko Pliško, Nevija Srdoč, Vesna 
Grubišić Juhas, Zorica Drandić, Radenko Vadanjel, Vesna Sperath, Sandra Stipanov, Danijela Lazaric Zec, 
Danijela Ustić 
Odsutni: Dalibor Macan, Loreta Morosin, Pavita Jelinčić, Ozren Catela, Marlena Plavšić 
 
Iz Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb: Sonja Grozić-Živolić, Davorka Maras-Tkačuk, Tina Lalli, 
Roberta Katačić 
 
Predstavnica Tima za zdravlje IŽ: Ines Puhar 
 
Dnevni red: 

 

1) Operativni plana Plan za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2019. godinu  

2) Razno 

 

 

AD 1)  

Sandra Ćakić Kuhar pozdravlja sve prisutne članova Savjeta za zdravlje i Savjeta za socijalnu skrb te podsjeća 
na važnost zajedničkih susreta u svrhu suradničkog planiranja i razvoja aktivnosti u području zdravstva i 
socijale. 
Poziva sve prisutne da se nakon prezentacije svakog pojedinog djela (plan/prioriteti) očituju sa prijedlozima, 
primjedbama s ciljem izrade konačne verzije OPA 2019. 
 
Nakon uvodnog dijela, koji je prihvaćen od svih članova oba Savjeta,  Roberta Katačić prezentira planirane 
aktivnosti u sklopu Operativnog plana zdravstvene zaštite IŽ za 2019. godinu prilikom čega navodi kako je 
Plan izrađen po nacionalnom planu i po shemi županijskog Plana iz 2018. godine te usklađen sa prijedlogom 
Proračuna IŽ za 2019. Izdvaja pismena očitovanja na Plan od članova koji nisu prisutni. Po završetku 
prezentacije, članovi Savjeta pozvani su na davanje primjedbi. 
 

o Usmenih komentara i očitovanja na Plan zdravstvene zaštite nije bilo, pa je on jednoglasno 
usvojen. 

o Prihvaćena je pismena primjedba Marinka Rade da se u Plan zdravstvene zaštite doda nova točka 
2.9: Razvijanje zdravstvenog turizma u Bolnici za ortopediju i rehabilitaciju u Rovinju 

o Prenesena je pismena poruka Emila Dausa ravnatelju Istarskih domova zdravlja da postoji 
potreba rješavanja problematike IDZ-a Ispostave Pazin (infrastruktura, oprema, ljudski resursi). 
Dr. Ivančić se očitovao da su gotovi planovi u tom smislu, ali u ovom trenutku nedostaju sredstva.   
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Nakon kraćeg uvodnog osvrta uslijedila je prezentacija Sonje Grozić-Živolić i Operativnog plana aktivnosti 
socijalnog plana Istarske županije za 2019. po aktivnostima.  
Po završetku prezentacije, članovi Savjeta pozvani su na davanje primjedbi. 
 

o Nevija Srdoč izražava mišljenje o potrebi pružanja podrške/suradnje od strane IŽ u povećanju 
smještajnih kapaciteta domova za starije i u drugim gradovima u županiji.  

o Sonja Grozić-Živolić predložila je dopunu specifičnih ciljeva za 2019. sa  četvrtim ciljem koji bi se 
odnosio na razvoj/nastavak suradnje sa gradovima Pazinom i Labinom, ali i drugih sukladno 
iskazu interesa. Prijedlog je usvojen. 

 
 
Roberta Katačić prikazala je ukratko glavne aktivnosti iz Operativnog plana aktivnosti za županijske 
prioritete za 2019. godinu, odnosno iz prioriteta 4.1. Promocije zdravlja, prevencije i ranog otkrivanja 
kroničnih nezaraznih bolesti.  
Istaknula je da će se aktivnost 5.3. detaljno definirati u ponedjeljak 26.11. na sastanku županijskog 
Povjerenstva za mamografiju, nakon prezentirane evaluacije učinkovitosti dosadašnje provedbe programa, 
o čemu će se obavijestiti svi članovi Savjeta. Potrebu da se evaluira učinkovitost tog programa kao usmenu 
primjedbu je iznijela i dr. Hrstić telefonskim putem.  
Po završetku prezentacije, članovi Savjeta pozvani su na davanje primjedbi. 
 

o Sandra Stipanov ističe uključivanje Crvenog križa Istarske županije u zadatak 4.2. (provođenje 
nordijskog hodanja diljem gradova IŽ). U tijeku su pregovori sa IDZ i ZZJZIŽ radi zajedničke 
suradnje. U Planu će se u zadatku 4.2 posebno istaknuti Crveni križ IŽ.  

o Irena Peruško u nastavku pokreće konstruktivnu raspravu na temu pretilosti djece najranije dobi i 
predlaže da se OPA-e usmjeri i prema toj problematici, ne samo kroz unapređenje prehrane u 
predškolskim i školskim ustanovama već i poticanjem programa stručno vođene tjelesne 
aktivnosti djece. ZZJZIŽ u suradnji sa vrtićima, školama, Medicinskom školom Pula i udrugama već 
radi na tome, iako nije posebno istaknuto u Planu. U točkama 1.5 i 1.6 naznačiti će se i tjelesna 
aktivnost što će se i poticati u radu u 2019. godini.  

 
Prioritet 4.2. Promocija mentalno zdravlje djece i mladih i podrška obitelji prezentirala je Ines Puhar te je 
sve prisutne upoznala sa planiranim aktivnostima za 2019.  
Posebno je istaknula nastavak (već ostvarene) suradnje sa članovima akademske zajednice u područjima 
prevencije, rada s roditeljima  te radu i razvoju savjetovališta u županiji.  Po završetku prezentacije, članovi 
Savjeta pozvani su na davanje primjedbi. 
 

o Vesna Sperath predlaže proširenje aktivnosti prevencije i na medijsku ovisnost. Ines Puhar slaže 
se s tom potrebom i navodi da se na tome već radi: provođenje preventivno-istraživačkih 
aktivnosti od strane HZJZIŽ u suradnji sa prof. Bezinovićem na temu medijske ovisnosti, aktivnosti 
udruge Suncokret, odnosno Povjerenstva za prevenciju zlouporabe sredstava ovisnosti IŽ,  u 
sklopu kojih se planiraju organizirati aktivnosti na istu temu.   

o Nevija Srdoč predlaže jasnije definiranje naziva Savjetovališta sukladno svrsi koje obavlja (termin 
se spominje na nekoliko mjesta u OPA-i,  svaki sa drugačijim značenjem), a sve s ciljem lakšeg i 
jasnijeg prepoznavanja od strane lokalne zajednice. Prijedlog je usvojen. 

 
Prioritet 4.3. Koordinacija razvoja i pružanja socijalnih usluga u zajednici prezentirala je Sonja Grozić-
Živolić, a na samom početku istaknula je problem ostvarivanja održivosti prilikom pružanja socijalnih 
usluga. U sklopu aktivnosti 2. izdvaja razvoj novih usluga („prsten oko Pule“), nastavak uspješne suradnje s 
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MUP-om u aktivnosti 3.2.2, te jačanja suradnje sa JLS po pitanju osnivanja centara za pružanje usluga u 
zajednici (3.2.3)  Po završetku prezentacije, članovi Savjeta pozvani su na davanje primjedbi. 
 

o Irena Peruško postavlja pitanje o planiranju usluga dnevnih boravaka i stalnog smještaja 
namijenjenih osobama s teškoćama u razvoju/invaliditetom koje nakon 21. godine izađu iz 
ustanova socijalne skrbi. Sandra Ćakić Kuhar navodi kako se IŽ usmjerila na razvijanje tih usluga 
za odrasle osobe sa PAS (poremećaj autističnog spektra) u suradnji sa Centrom za rehabilitaciju 
Pula (novi prostor u Vodnjanu koji će se adaptirati sredstvima  EU), Gradom Vodnjan, Gradom 
Pula i Ministarstvom za demografiju, obitelj, mlade i socijalnu politiku 

o  Navedeno će se uvrstiti kao posebna aktivnost pod rednim brojem 3.2.4  
 

o Nevija Srdoč skreće pozornost na potrebu ispravka korisničkih skupina navedenih pod aktivnosti 
1. Primjedba je prihvaćena te se ona mijenja i glasi „Osigurati kontinuitet pružanja socijalnih 
usluga „pomoć u kući“, „boravak“ i „rehabilitacija“ za starije osobe, djecu s teškoćama i osobe s 
invaliditetom 

 
Prioritet 4.4. Selektivno prikupljanje korisnog otpada iz komunalnog otpada prezentirao je Aleksandar 
Stojanović koji je istaknuo važnost  s ciljem smanjenja nastanka miješanog komunalnog otpada, odnosno 
educiranja javnosti o najadekvatnijem načinu prikupljanja otpada. Po završetku prezentacije, članovi 
Savjeta pozvani su na davanje primjedbi. 
 

o Potrebno je ispraviti tehničku pogrešku (aktivnost 4 je zapravo aktivnost 3).  
o Ostalih primjedbi nije bilo. 

 
Zaključno: 

Dodatnih primjedbi na Plan nije bilo. Sandra Ćakić Kuhar obavještava sve prisutne kako će finalnu 
verziju OPA-e 2019. sa unesenim promjenama/primjedbama današnjeg sastanka Savjeta za zdravlje i 
Savjeta za socijalnu skrb zaprimiti putem maila-a u što kraćem roku te će svi članovi biti pozvani na 
očitovanje u zadanom roku kako bi OPA 2019. konačno bila usvojena.  
Ukoliko očitovanje izostane, smatrat će se da su primjedbe, odnosno dokument prihvaćeni. 
 

 

AD 2)  

Sandra Ćakić Kuhar informira sve prisutne o novostima i dinamici radova glede izgradnje Hospicija: 
prijavljeno je gradilište i u ponedjeljak se službeno otvara – u Puli na Gregovici; osnivač ustanove bit će 
Caritas, investitor za izgradnju bit će Biskupija vlastitim i EU sredstvima; troškovi opremanja kao i troškovi 
funkcioniranja koji preostaju nakon plaćanja HZZO-a snositi će IŽ, Grad Pula i Biskupija svaki u 1/3 dijela; 
u suradnji sa Sveučilištem će se u sklopu hospicija organizirati i edukacijski centar gdje će se provoditi 
klinička praksa za studente (čime se i podržava osnivanje studija medicine u Puli).  
Rad hospicija bi trebao započeti 2020. godine.  

 

Zapisničar:  Tina Lalli/Roberta Katačić                       Predsjednica: Sandra Ćakić Kuhar 

 

 


